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Rada Gminy Wilkowice 
Radni-Sesja 

Protokół nr XXVIII/2021 
z sesji w dniu 31 marca 2021  

 
Obrady rozpoczęto 31 marca 2021 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:02 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 
Obecni: 

1. Adam Bysko 
2. Dariusz Dobija 
3. Mirosław Goliszewski  
4. Dariusz Kanik 
5. Krzysztof Krajewski 
6. Robert Kudzia 
7. Antoni Kufel 
8. Marcin Kwiatek 
9. Elżbieta Lenda 
10. Alina Macher 
11. Bożena Maślanka 
12. Małgorzata Olma 
13. Katarzyna Seneta 
14. Marcin Stawinoga 
15. Piotr Waleczek 

1. Otwarcie XXVIII Sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący otworzył XXVIII sesję Rady Gminy Wilkowice. Przedstawił informację o przetwarzaniu 
wizerunku na sesjach Rady Gminy Wilkowice. 
Powitał serdecznie wszystkich przybyłych na sesję, tj.: 

– Wójta Gminy Wilkowice pana Janusza Zemanka 
– Skarbnik Gminy panią Aleksandrę Kastelik, 
– Zastepcę Wójta pana Macieja Mrówkę, 
– pana Adama Gawron z Zakładu Analiz Środowiskowych Eko-precyzja z Ustronia, która 

opracowała Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Wilkowice za lata 
2017 – 2020, 

– pana Arkadiusz Dyk – informatyka dbającego o sprawne działanie naszego systemu 
– wszystkich radnych - lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 
Następnie przedstawił informację techniczną i porządkowa prosząc, aby wszyscy uczestniczący 
w posiedzeniu w trybie zdalnym mieli wyłączony mikrofon, gdy nie zabierają głosu, aby nie 
powodowało to zakłóceń w czasie trwania obrad. Zgłoszenia do dyskusji dokonujemy poprzez 
program e-sesja i na podstawie listy zgłoszeń będzie udzielał głosu. Wówczas należy włączyć mikrofon 
i zabrać głos. Zwrócił się również z prośbą, aby osoba zabierająca głos włączyła kamerę. 
 
Odczytał listę obecności. Wywołana osoba potwierdzała "jestem obecny" w celu potwierdzenia 
połączenia. 
 
Następnie na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, 
co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum, pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji (bez radnego Adama Bysko). 
 



str. 2 

 

Przewodniczący kontynuując, zanim przeszedł do dalszej realizacji porządku obrad, przedstawił 
smutną informację dotyczącą śmierci wicestarosty bielskiego Pana Grzegorza Szetyńskiego. 
22 marca odszedł Pan Grzegorz Szetyński – wicestarosta, wieloletni radny Powiatu Bielskiego, który 
„swoją pracę samorządową traktował jako służbę, pełne bezgraniczne oddanie drugiemu 
człowiekowi“. Jak czytamy we wspomnieniu na stronie internetowej starostwa: 
„z samorządem powiatu bielskiego był związany od 15 lat. W 2007 r. pracował jako członek 
Zarządu, a od 2010 r. pełnił nieprzerwanie funkcję wicestarosty. Radni powiatowi powierzali mu to 
stanowisko w sumie w kolejnych trzech kadencjach. Wicestaroście podlegały przez lata wydziały: 
gospodarki mieniem, budownictwa oraz ochrony środowiska, rolnictwa i leśnictwa, a jego oczkiem 
w głowie była pomoc społeczna. Na pierwszym miejscu zawsze był u niego człowiek. Robił wszystko, 
żeby osoby niepełnosprawne czuły się najważniejsze“. 
Przewodniczący dodał, że łączymy się w bólu z rodziną śp. Grzegorza Szetyńskiego, przesyłamy wyrazy 
współczucia oraz solidarności w tym trudnym czasie. 
Odszedł od nas wybitny samorządowiec, zawsze gotowy do pomocy, otwarty na drugiego człowieka. 
Jest to ogromna strata dla naszej samorządowej rodziny. 
Ostatnie pożegnanie śp. Grzegorza Szetyńskiego odbędzie się 6 kwietnia br. w kościele parafialnym 
pw. świętych Ap. Szymona i Judy Tadeusza przy ul. Parkowej 1 w Kozach. O godz. 14:30 będzie 
różaniec, a o godz. 15:00 rozpocznie się msza pogrzebowa. 
 
Następnie minutą ciszy uczczono pamięć  zmarłego Grzegorza Szetyńskiego. 
 
Do sesji dołączył radny Adam Bysko. W sesji uczestniczy 15 radnych. 
 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o zmianę w porządku obrad polegający na zmianie treści punktu 
11 porządku obrad z: „Przyjęcie protokołu z sesji XXVI/2021, XXVII/2021” na „Przyjęcie protokołu 
z sesji XXVI/2021” i poddał go pod głosowanie. 
 
Wydruk z głosowania imiennego nad wnioskiem stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice – żaden 
z radnych powiatowych nie dotarł na sesję. 
 
5. Przedstawienie Raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy W ilkowice za lata 
2017 – 2020. 
W/w raport przedstawiony został przez Pana Adama Gawron z firmy Eko-prezycja z Ustronia. 
Przedstawił on podstawę prawną sporządzania Raportu z realizacji PONE. Zgodnie z art. 18 ust. 2 i 3 
ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska (Dz. U. 2020 poz. 1219) organ 
wykonawczy województwa, powiatu i gminy sporządza co 2 lata raporty z wykonania programów, 
które przedstawia się odpowiednio sejmikowi województwa, radzie powiatu lub radzie gminy. Po 
przedstawieniu raportów są one przekazywane przez organ wykonawczy województwa, powiatu 
i gminy odpowiednio do ministra właściwego do spraw klimatu, organu wykonawczego województwa 
i organu wykonawczego powiatu.  
„Program Ochrony Środowiska dla Gminy Wilkowice na lata 2017-2020 z perspektywą na lata 2021-
2024” został przyjęty Uchwałą nr XLI/331/2017 Rady Gminy Wilkowice z dnia 25 października 2017 r. 
Program ma na celu realizację polityki ochrony środowiska na poziomie gminnym. Jego realizacja 
prowadzi do poprawy stanu środowiska naturalnego i efektywnego zarządzania środowiskiem.  
Celem Raportu jest ocena stopnia realizacji i analiza ujętych w Programie zadań wraz z poniesionymi 
nakładami finansowymi oraz aktualna ocena stanu środowiska. 



str. 3 

 

Dokument składa się z trzech zasadniczych cześci (spis treści).  
Przedstawił również podsumowanie (strona 52 raportu) z którego wynika, że celem 

sporządzenia Raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Wilkowice na lata 2017-
2020 z perspektywą na lata 2021-2024” za lata 2017-2020 jest ocena stopnia realizacji i analiza 
ujętych w Programie działań wraz z poniesionymi nakładami finansowym oraz aktualna ocena stanu 
środowiska. Analizie poddano 35 zadań, które zostały wyznaczone w ramach 8 obszarów interwencji. 
Podjęto się wykonania 32 zadań. Realizacja Programu kształtuje się na poziomie 91,43 %, co jest 
bardzo dobrym wynikiem. Jedynym niezrealizowanym inwestycyjnym zadaniem była budowa ścieżek 
rowerowych, którego powodem był brak możliwości finansowych oraz trudności z uzyskaniem zgód 
od właścicieli nieruchomości.   

Największym realizowanym zadaniem, do końca 2022 r., jest projekt pn. „Budowa sieci 
kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Wilkowice w wyznaczonych obszarach aglomeracji”. 
Przedsięwzięcie pozwala na zwiększenie liczby ludności, korzystającej z nowoczesnego systemu 
oczyszczania ścieków komunalnych, zapewniającego możliwość bezpiecznego odprowadzania ogółu 
ścieków, powstających na terenie Gminy Wilkowice do właściwej, przewidzianej dla nich oczyszczalni. 
 Realizacja tego zadania umożliwia podwyższenie stopnia, w jakim skanalizowana jest obecnie gmina 
Wilkowice. Rezultatem projektu będzie także efektywna ochrona środowiska naturalnego Wilkowic 
(przede wszystkim gleby oraz wód powierzchniowych i podziemnych) przed zanieczyszczeniami oraz 
zachowanie walorów przyrodniczych tego terenu. 

Władze gminy Wilkowice przeznaczały także duże nakłady finansowe na zadania z zakresu 
ochrony powietrza i klimatu: budowa i przebudowa dróg, termomodernizacje budynków, w tym 
montaż instalacji odnawialnych źródeł energii na budynkach użyteczności publicznej, wymiana 
oświetlenia ulicznego na energooszczędne, realizacja Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy 
Wilkowice na lata 2019-2023; dofinansowanie dotyczy wymiany starszych niż 5 lat kotłów na paliwo 
stałe (węgiel, drewno) w budynkach mieszkalnych na nowe ogrzewanie gazowe. W ramach 
gospodarki odpadami usunięto 577,643 Mg wyrobów zawierających azbest. W zakresie ochrony 
zasobów przyrodniczych zrealizowano zadania w ramach rewitalizacji przestrzeni nadbrzeżnej potoku 
Białka w Bystrej. Gmina wybierała te inwestycje, które z punktu widzenia potrzeb omawianej 
jednostki samorządu terytorialnego były najważniejsze i najpilniejsze, w stosunku do jakości 
środowiska i zdrowia mieszkańców. Spora cześć zadań miała charakter administracyjny i była 
związana z działaniami kontrolno-monitoringowymi, informacyjno-edukacyjnymi oraz 
opracowywaniem MPZP.  
Przeprowadzona analiza wskaźnikowa realizacji Programu na terenie gminy wskazuje na przyrost 
podstawowych sieci infrastrukturalnych, takich jak sieć wodociągowa i kanalizacyjna, a tym samym 
większa ilość osób ma dostęp do infrastruktury zapewniającej poprawę jakości środowiska i życia 
mieszkańców. W latach 2017-2020 na terenie gminy nie były zlokalizowane punkty Państwowego 
Monitoringu Środowiska, jednak badania prowadzone w okolicznych rejonach wykazały brak 
zagrożenia promieniowaniem elektromagnetycznym, ponadnormatywnym hałasem, a wody 
podziemne wykazały bardzo dobrą jakość. Negatywne wskaźniki osiągnięto w zakresie wód 
powierzchniowych – zły stan wód, oraz klas jakości powietrza, z tym, że dotyczą one całej strefy 
śląskiej.  
Biorąc pod uwagę zawarte w opracowaniu informacje, wskazujące na zrealizowanie prawie 
wszystkich zamierzonych działań oraz wynikające z nich pozytywne aspekty, wykonanie Programu 
Ochrony Środowiska dla Gminy Wilkowice za lata 2017-2020 ocenia się pozytywnie. Opracowując 
nowy Program zaleca się wyznaczenie celów i zadań, które będą przyczyniać się do dalszej ochrony 
i sukcesywnej poprawy jakości środowiska, uwzględniając możliwości finansowe i organizacyjne 
poszczególnych jednostek. 
Raport stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję, zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi, wnioski w związku 
z przedstawionym Raportem z realizacji Programu Ochrony Środowiska za lata 2017 – 2020? 
Przewodniczący Rady M. Kwiatek odniósł się do jednego z zadań dotyczących budowy systemów 
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monitorowania hałasu – ostatnie badania przeprowadzono w roku 2015.  Czy są jakieś wytyczny, co 
jaki czas takie badania powinny być wykonane, aby nad tym hałasem zapanować? 
Pan Gawron odpowiedział, że biorąc pod uwagę badania GIOŚ punkty ustala się biorąc pod uwagę 
natężenie ruchu samochodowego na danych odcinkach. Takie plany sa ustalane na kilka lat. Oprócz 
tego wykonywane są badania przez GDDKiA. 
M. Kwiatek odniósł się do informacji na temat stanu wód powierzchniowych, podziemnych. Mamy 
informację, że na terenie Gminy Wilkowice badania nie były prowadzone. Czy badania te będą 
przeprowadzone na naszym terenie? 
Pan Gwaron odpowiedział, że jeżeli takich punktów na terenie gminy nie ma to brane są pod uwagę 
wyniki z najbliższych punktów, żeby mniej więcej wiedzieć, jak sytuacja wygląda.  
 
Wójt – raport pokazuje dużą pracę Gminy Wikowice oddziałującą na środowisko. 
Dodał, że w raporcie nie znalazła się informacja na temat ścisłej współpracy w ramach projektu 
„Czyste Powietrze“. 
Przewodniczący Rady – miejmy nadzieję, że aktualnie prowadzone działania z doradcami zaowocują, 
że w kolejnych raportach wskazniki, w tym zakresie, będą lepsze. 
 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący podziękiwał za przedstawienie w/w raportu oraz 
za obecność na posiedzeniu, stwierdzając również, że punkt 5 porządku obrad uważa za zamknięty 
i przeszedł do punktu 6 porządku obrad. 
 
6. Informacja Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym. 
Wójt przedstawił inf. o pracy w okresie międzysesyjnym.  
 
ZAMÓWIENIA PUBLICZNE: 
• Postępowania przetargowe 
W chwili obecnej nie prowadzi się żadnych postępowań przetargowych. Trwają prace 
przygotowawcze w związku z wdrożeniem nowej ustawy Prawo Zamówień Publicznych.  
Przygotowujemy przetargi na: remont cząstkowy dróg, odbiór odpadów komunalnych i budowę 
Przedszkola w Mesznej. 
 
• Zawarte umowy 
W dniu 3.03.2021 r. podpisano umowę na zadanie „Rozbudowa Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w Mesznej przy ul. Szkolnej 1 w systemie zaprojektuj i wybuduj”. Wykonawcą została firma WODPOL 
Sp. z o.o. Wynagrodzenie przewidziane w umowie wynosi 7.199.315,12 zł brutto. 
 
W dniu 11.03.2021 r. podpisano umowę na zadanie „Rozbudowa ulicy Agrestowej wraz z budową 
odwodnienia w Mesznej”. Wykonawcą jest Przedsiębiorstwo Handlowo Usługowe TREXBUD S.C 
Sławomir Żukowski i Grzegorz Żukowski. Wynagrodzenie wynosi 831.911,62 zł brutto. 
Nadzór nad inwestycją powierzono firmie Pracownia Projektowa NIWELETA mgr inż. Tomasz Gacek.  
 
• Dofinansowania:  
W dniu 25 marca br. uzyskaliśmy informację o pozyskaniu środków w ramach  Funduszu 
Przeciwdziałania COVID-19 dla gmin górskich na projekt „Przebudowa dróg gminnych, budowa 
parkingów oraz ciągów pieszorowerowych w celu udostępnienia i poprawy bezpieczeństwa 
dojazdu/dojścia do Centrum Sportu iRekreacji w Wilkowicach”. Pozyskaliśmy 6 971 317,38 zł. 
Ponadto jeden z naszych projektów w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych uzyskał 
dofinansowanie w wysokości 900.000,00 zł na rozbudowę strażnicy i placu za OSP w Bystrej. W sumie 
na koncie RFIL-u mamy zgromadzonych już środków (jeszcze bez tych 900.000,00 zł) 15.511.270,54 zł. 
Do tego należy jeszcze doliczyć kwotę 477.000 zł, którą uzyskaliśmy z funduszu naszego 
województwa dla gmin turystycznych. Kwota ta zostanie przeznaczona na zakup ratraka o czym była 
już mowa. 
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KANALIZACJA - stopień zaawansowania robót kanalizacyjnych  
Stopień zaawansowania rzeczowego na dzień 29.03.2021 r.:    
Etap I i Etap III:  zakończony: 43,8 km sieci kanalizacyjnej (kanały główne i boczne z sięgaczami) 
Etap II: 87,1 % wykonano: 33,1 km sieci kanalizacyjnej.  
 
Ogółem Projekt: wykonano: 76,9 km  z 79,4 km sieci - 96% 
 
Stan podłączeń do sieci kanalizacyjnej:  

W ramach Etapu I wysłano łącznie 819 pism do właścicieli nieruchomości o możliwości 
podłączenia ich budynków do sieci kanalizacyjnej. 
 

W ramach Etapu III wysłano łącznie 266 pism takich pism 
 

W ramach Etapu II  wysłano 185 pism do właścicieli nieruchomości o możliwości podłączenia 
ich budynków do sieci kanalizacyjnej. 
 
Dotychczas w ramach Projektu podłączyło się do kanalizacji  około 390 nieruchomości, tj. około 21%, 
w tym w bieżącym roku około 160 nieruchomości.  
 
Wykonane prace oraz plan robót na II kw. br.  
W dniu 05.03.2021 r. uzyskaliśmy pozwolenie na użytkowanie kanalizacji sanitarnej o łącznej długości 
5330 mb w Wilkowicach (zlewnia PJO D) ul. Wyzwolenia, Ustronna, Wesoła, Ogrodowa, Południowa, 
Zielona, Jasna, Zacisze, Strażacka, Wiśniowa, Rolnicza, Krzywa, Koszykowa. 
  
W dniu 05.03.2021 r. złożono do NFOSiGW wniosek rozliczający pożyczkę: 2 443 487,81 zł i o nowe 
środki - wnioskowana kwota pożyczki 1 751 814,81 zł;  
  
W dniu 10.03.2021 r. złożono do NFOŚiGW  wniosek sprawozdawczy z realizacji Projektu za okres 
10.12.2020 - 10.03.2021 r. 
 
W kwietniu br. rozpocznie się budowa tłoczni ścieków „Łubinowa”, a w czerwcu br. tłoczni ścieków: 
„Huciska” 
Realizowane będą w dalszym ciągu dodatkowe sieci kanalizacyjne w ramach "Zadania 13" (ok. 3,4 
km).  
Zakłada się, że roboty budowlane na etapie II zostaną zakończone  w bieżącym roku. 
 
Zaawansowanie finansowe Projektu (ogółem wydatki zafakturowane) 75% - 62,7 mln zł brutto. 
 
Uwagi i uwarunkowania: 
Termin realizacji całego Projektu – wg Umowy o dof.: 31.12.2022 r. – niezagrożony – przewiduje się 
przyśpieszenie zakończenia robót budowlanych. 
Termin uzyskania Efektu ekologicznego – wg Umowy o dof.: 31.12.2023 r. – niezagrożony.  
 
Projekt zakończy się odpowiednim efektem ekologicznym tylko wówczas, gdy właściciele 
nieruchomości podejmą stosowne działania zmierzające do podłączenia swoich budynków do sieci 
kanalizacyjnej. 
 
PLANOWANIE PRZESTRZENNE: 
• Po podpisaniu w dniu 01.02.2021 r. umowy z firmą P.A. NOVA S.A o przystąpieniu do 
sporządzania Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Wilkowice, w dniu 25.02.2021 r. ogłoszono/obwieszczono w prasie, na stronie internetowej Urzędu 
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Gminy oraz na tablicach ogłoszeń o możliwości składania wniosków do w/w dokumentu. Wpłynęło 
ok. 200 wniosków do nowego studium. 
 
INNE INFORMACJE: 
Narodowy Spis Powszechny Ludności i Mieszkań w 2021 r.  
Już od jutra rusza na terenie kraju Narodowy Spis Powszechny Ludności i Mieszkań w 2021 r.  
Obowiązującą formułą tegorocznego spisu jest tzw. samospis internetowy. Prawdopodobnie od maja 
spis prowadzony będzie w formie wywiadów telefonicznych, a w wyjątkowych sytuacjach osobistych 
prowadzonych przez rachmistrzów spisowych. 
Szczegóły w najnowszym wydaniu „Głosu Gminy Wilkowice” oraz na stronie internetowej Gminy. 
Informacja w sprawie realizacji Projektu POIiŚ 2014-2020 „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej na 
terenie Gminy Wilkowice w wyznaczonych obszarach aglomeracji”. 
 
7. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy w okresie międzysesyjnym. 
- 2 marca – Rada Sołecka w Bystrej, 
- bieżące kontakty telefoniczne, 
- inne aktywności ograniczone wprowadzeniem nowych obostrzeń związanych ze wzrostem 
zachorowań 
 
8. Informacja Przewodniczącego Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych. 
Przewodniczący przedstawił pismo z Zarządu Dróg Powiatowych będące konsekwenją złożonej 
interpelacji nr 5 przez radną M. Olmę w sprawie przejść dla pieszych na ul. Szczyrkowskiej. 
Pismo z ZDP zawiera informację o organizacji spotkania w celu omówienia i przeanalizowania 
wskazych w interpelacji miejsc. 
Interpelacja nr 6 radnej M. Olma z 18 marca 2021 r. dotycząca załamywania się asfaltu na ul. 
Kościelnej oraz niewłaściwego odwodnienia ul. Kalinowej i części ul. Kościelnej. 
 
9. Informacja Przewodniczących Komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach. 
- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – przewodniczący Krzysztof Krajewski – komisja w miesiącu 
marcu br. nie spotykała się. 
 
- Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych - przewodniczący Antoni Kufel – komisja miała swoje 
posiedzenie 24 marca 2021 r. i wypracowała jeden wniosek o treści - Komisja Oświaty Kultury i Spraw 
Społecznych wnioskuje do Wójta Gminy o weryfikację sposobu realizacji nauki zdalnej 
w poszczególnych placówkach oświatowych na terenie gminy. 
Przewodniczący przedstawił również zapytania, jakie należy ująć w piśmie do dyrektorów. 
 
- Komisja Sportu, Turystyki, Zdrowia i Promocji Gminy - przewodnicząca Alina Macher – komisja 
miała swoje posiedzenie 22 marca 2021 r.– i wypracowała jeden wniosek o treści – „Kontynuować 
prace nad nowelizacją uchwały nr VII/62/2019 Rady Gminy Wilkowice z dnia 24 kwietnia 2019 roku 
w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznania i pozbawienia oraz rodzajów i wysokości 
stypendiów sportowych, nagród i wyróżnienia, którym jest tytuł „Zasłużony sportowiec Gminy 
Wilkowice". Chodzi o jej aktualizację z korzyścią dla potencjalnych beneficjentów tej uchwały. 
 
- Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska przewodnicząca - Bożena Maślanka – komisja miała 
swoje posiedzenie 25 marca 2021 r. i wypracowała jeden wniosek o treści - Komisja wnioskuje, aby 
przygotować pismo do Radcy Prawnego o przedstawienie opinii na temat zasadności przygotowania 
odpowiedzi na wniosek o udzielanie informacji publicznej z 26 lutego 2021 r. w sprawie eliminacji 
glifosatu z żywności. 
 
- Komisja Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy - przewodnicząca Katarzyna Seneta – komisja miała 
swoje posiedzenie 24 marca 2021 r. Na posiedzeniu wniosków nie wypracowano. Wypracowano 
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natomiast stanowisko w sprawie wyodrębnienia na rok 2022 Funduszu Sołeckiego i rekomendowano 
utrzymanie w mocy obowiązywanie uchwały w tym zakresie. 
 
- Komisja Rewizyjna - przewodnicząca Elżbieta Lenda – komisja miała swoje posiedzenie 18 marca 
2021. Na posidzeniu Komisja zajmowała się kontrolą umorzeń zaległości podatkowych za 2020 r. 
oraz kontrolą kosztów oświetlenia ulicznego na terenie Gminy za 2020 r. – wniosków nie 
sformułowano.  
 
- Komisja Statutowa – przewodnicząca Małgorzata Olma – komisja miała swoje posiedzenie 2 marca 
2021 – wniosków nie wypracowano. 
 
10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a) Przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie gminy Wilkowice na 2021 r. 

 
Przewodniczący przedstawił informację porządkującą zapisy projektu tej uchwały: 

- ujednolicony zostanie zapis nazwy Gmina Wilkowice – aby wszędzie była ona zapisana 
z wielkich liter, 

- w par 3 zapis – wskazujący na właściciela gospodarstwa zwrot grzecznościowy – proponuje 
słowo „Pana“ dopisać przez nazwiskiem. 

 
Rekomendację (przy jednym głosie przeciwnym i jednym wstrzymujacym się) podjęcia uchwały 
przedstawiła Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska P. B. Maślanka. 
 
Projekt uchwały wraz z uzasdnieniem przedstawił Przewodniczący Rady. 
 
Wydruk z głosowania imiennego nad w/w uchwałą stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Uchwała została podjęta przy 10 głosach „za“, 1 „przeciwnym“, 4 „wstrzymujących się“. Uchwale 
nadano nr XXVIII/265/2021. 
 

b) Podziału Gminy Wilkowice na stałe obwody, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych. 

 
W projekcie uchwały Pzewodniczący zaproponował zmianę przywołanego tekstu jednolitego 
dziennika ustaw w stosunku do ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym z (t.j. Dz. U. 
z 2019 r. poz. 506 ze zmianami) na (tj. Dz. U. Z 2020 r. poz.713 ze zmianami) - nie zmienia to w żaden 
sposób projektu uchwały pod kątem merytorycznym, przywołujemy tylko aktualniejszą wersję tekstu 
jednolitego ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Ponadto zaproponował również, aby w paragrafie 1 dokonać sprostowania pomyłki pisarskiej poprzez 
dodanie „w“ pomiędzy słowami: „ulic sołectwach“, dzięki temu ten fragment paragrafu 1 będzie 
brzmiał: "wprowadzenie nowych nazw ulic w sołectwach Bystra i Meszna w Gminie Wilkowice". 
 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady. 
Wydruk z głosowania imiennego nad w/w uchwałą stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie. Uchwale nadano nr XXVIII/266/2021. 
 

c) Wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2021 r. 
 

Projekt uchwały omówiła Pani Skarbnik A. Kastelik. Poinformowała, że projekt uchwały uległ zmianie, 
w stosunku do projektu, który otrzymali radni. Szczegółowo omówiła zakres zmian. 
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Przed przegłosowaniem w/w uchwały Przewodniczacy, na podstawie informacji zgłoszonej przez panią 
skarbnik, zgłosił wniosek o dokonanie zmian w projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do 
budżetu gminy Wilkowice na 2021 r. polegających na:  
- zwiększeniu dochodów o kwotę 1000 zł w załączniku nr 1 „Zmiany w planie dochodów budżetu 
gminy na 2021 r.”, w dziale 600, rozdziale 60016, paragrafie 0960 - wpływy z darowizn, 
- wprowadzeniu do działu 756, rozdziału 75618, paragrafu 2680 - rekompensata utraconych 
dochodów - kwotę 750 zł, 
Po wprowadzeniu zmian zmniejszyć dochody o kwotę 27.096,00 zł. 
- zwiększeniu wydatków o kwotę 1750 zł w załączniku nr 2 „Zmiany w planie wydatków budżetu 
gminy na 2021 r.” w dziale 600, rozdziale 60016 w paragrafie 4210 - zakup materiałów i wyposażenia. 
Po wprowadzeniu zmian zmniejszyć wydatki o kwotę 27.096,00 zł. 
 
Ponadto: 
- w treści uchwały dokonać zmian w paragrafie nr 1 dostosowując kwoty do załącznika 
nr 1 i w paragrafie nr 2 dostosowując kwoty do załącznika nr 2, 

- dokonać zmiany w treści paragrafu nr 7 na wskutek wydania zarządzenia Wójta Gminy Wilkowice 
z dnia 29 marca 2021 r. w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu, poprzez wprowadzenie dotacji 
w kwocie 15.046,00 zł oraz dokonanych zmian w załączniku nr 1 i 2 do projektu uchwały. 

Po wprowadzeniu w/w zmian plan dochodów wyniesie 82.635.120,43 zł, plan wydatków 
100.592.208,43 zł, planowany deficyt nie ulega zmianie. 
 
Następnie w/w wniosek poddał pod głosowanie. 
Wydruk z głosowania imiennego nad w/w wnioskiem stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Wniosek przyjęty został jednogłośnie. 
 
Jednogłośną rekomendację dla podjęcia uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu 
i Strategii  K. Seneta. 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 
do budżetu Gminy Wilkowice na 2021 r. 
Wydruk z głosowania imiennego nad w/w uchwałą stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie. Uchwale nadano nr XXVIII/267/2021. 

 
d) Wprowadzenia zmian do WPF Gminy Wilkowice na lata 2021 – 2032. 

 
Głos zabrała P. Skarbnik, która poinformowała, że zmiany wprowadzone powyżej do uchwały 
w sprawie zmian w budżecie zostały ujęte w uchwale w sprawie wprowadzenia zmian do WPF Gminy 
Wilkowice na lata 2021 – 2032. W WPF zmieniają się dwa programy unijne. Dokładamy środki, które 
nie zostały wykorzystane w roku 2020 do projektu „Rozwój przez edukację w Gminie Wilkowice“ – 
12.347,38 zł, jak również do zadania „Rozwój edukacji przedszkolnej w Gminie Wilkowice“ – 
61.709,62 zł. Ponadto dotosowujemy kwoty dochodów i wydatków do zmian w budżecie. 

 
Jednogłośną rekomendację dla podjęcia uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu 
i Strategii K. Seneta. 
Wydruk z głosowania imiennego nad w/w uchwałą stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie. Uchwale nadano nr XXVIII/268/2021. 
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e) Pomocy finansowej dla Śląskiego Oddziału Straży Granicznej w Raciborzu na pokrycie wydatków 
bieżących. 

 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. Środki na w/w cel zagwarantowano już wcześniej. 
Niemniej jednak, aby temat sfinalizować konieczne jest podjęcie w/w uchwały. 
 
Jednogłośną rekomendację dla podjęcia uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu 
i Strategii K. Seneta. 
Wydruk z głosowania imiennego nad w/w uchwałą stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie. 
Uchwale nadano nr XXVIII/269/2021. 

 
f) Przekazania petycji według właściwości. 

 
Przewodniczący poinformował, że petycja wraz załącznikami została udostępniona wszystkim radnym 
w programie e-sesja, każdy miał możliwość zapoznania się z materiałami.  
Przybliżył treści petycji z 9 lutego 2021 r w sprawie przeprowadzenia referendum ludowego. 
Ponadto dodał, że uzasadnienie do uchwały zostało przygotowane na podstawie opinii prawnika, 
która została odczytana. 
 
Wydruk z głosowania imiennego nad w/w uchwałą stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie. Uchwale nadano nr XXVIII/270/2021. 
 
11. Przyjęcie protokołu z sesji XXVI/2021. 
Wydruk z głosowania imiennego nad przyjęciem protokołu z sesji XXVI stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 
 
12. Wolne wnioski, komunikaty. 
- głos zabrała Wójt, który poinformował, że z dniem 26 marca 2021 r. został powołany na stanowisko 
wicewójta wieloletni pracownik Urzędu Gminy Pan Maciej Mrówka. Zgodnie ze swoimi 
kompetencjami będzie zajmował się głównie kulturą, sportem i promocją gminy, w tym takimi 
instytucjami jak GOK, GOSiR oraz GOPS. Dzięki temu Wójt będzie skupiał się na inwestycjach i ZOSiP. 
Poinformował również, że gazetka gminna ma nową szatę graficzną, zostanie przebudowana dzięki 
czemu stanie się bardziej atrakcyjna. Czekamy na sugestie, co jeszcze można w gazetce ulepszyć. 
Kolejna wiadomość dotyczy masztów tetekomunikacyjnych, które powstają na terenie gmin. 
Taki maszt ma powstać w Gminie Jasienica (Rudzica), jak również w Mikuszowicach (Bielsko – Biała). 
Prawo w tym zakresie się zmieniło – teraz o budowie masztu dowiadujemy się najczęściej z mediów. 
Kiedyś mieszkańcy lokalizacje takich inwestycji opiniowali. 
Obecnie na terenie gminy mamy dwie prawomocne decyzje do których nie można już wnosić 
protestów. Pierwsza lokalizacja - przy ul. Furmaniec, a druga przy ul. Do Boru. Na stronie Starostwa 
Powiatowego zamieszczony jest rejestr wniosków, decyzji i zgłoszeń, gdzie decyzje te są zamieszczone. 
W trakcie rozpatrywania jest już trzeci wniosek na lokalizację masztu w rejonie ul. Robotniczej 
i Szczyrkowskiej w Bystrej. 
Niestety nowe przepisy Prawa budowalnego pozwalają budować te maszty prawie w dowolnych 
miejscach. Nie ma pomysłu w jaki sposób zablokować czy oprotestowywać takie inwestcyje. 
Nikt gminy nie informuje o zamiarze realizacji takiego zadania.  
 
- Dariusz Dobija zapytał w sprawie linii nr 115 (Wilkowice – Granica przez Bystrą do Bielsa) – czy są już 
podjęte decyzje ile kursów będzie realizowanych na Bułgarię, a ile do Wilkowic – Granica? 
Wójt odpowiedział, że Gmina wskazała lokalizacje przystanków i przebieg tras na które ta linia ma być 
przeniesiona. Jeżeli chodzi o dokładną ilość autobusów linii nr 115, która ma być przeniesiona z Hucisk 
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na Bułgarię nie jest jeszcze znana W tej chwili zależy to, tak naprawdę, od możliwości logistycznych 
spółki – Beskidzka Komunikacja. 
P. Dobija zapytał, czy kursy do granicy Gminy pozostaną? 
Wójt odpowiedział, że tak, jednakże trwają rozmowy zmiany kursów i nie wiemy dokładnie, kiedy ta 
zmiana nastąpi. Ilość kursów na pewno zostanie ograniczona. 
 
- Mirosław Goliszewski zabrał głos w nazwiązaniu do informacji wójta na temat budowy masztów. 
Dodał, że przedsiębiorcy realizujący budowę masztów z pewnością postępują zgodnie 
z obowiązującym prawem. Niemniej jednak, kiedyś było tak, że zasady dobrego współżycia lokalnego 
nakazywały informowanie o takich rzeczach, nie stawiano ludzi przed fatem dokonanym. Teraz nikt 
ludzi nie informuje, czemu to ma służyć. Zostajemy postawieni przed faktem dokonanym i nic nie 
możemy zrobić. To jest zła praktyka. Jako radni, przedstawiciele mieszkańców powinniśmy wyrazić 
niezadowolenie i dezaprobate przeciwko takim praktykom.  
 
Przewodnoiczący Rady stwierdził, że faktycznie jest to niepokojąca informacja. W takich sprawach nie 
powinno pomijać się urzędu, bo dzieje się to na terenie naszej gminy. 
Zaproponował, aby tej sytuacji się przyjrzeć. Poprosił, aby komisja infrastruktury przyjrzała się sprawie 
i wypracowała stanowisko w sprawie, które być może zakończyć się podjęciem uchwały, w której 
bedzie wyrażony sprzeciw wobec takiego podejścia do sprawy. Apelujmy też o zmianę przepisów 
prawa, które na takie czynności zezwalają. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił następujące informacje: 

– zgodnie z zarządzeniem nr 46/2021 Wójta Gminy Wilkowice z dnia 18 lutego 2021 roku, pan 
Jacek Zając został odwołany ze stanowiska Zastępcy Wójta Gminy Wilkowice 

W imieniu wszystkich radnych złożył Panu Jackowi Zającowi słowa podziękowania za czas współpracy 
oraz za zaangażowanie i troskę o dobro naszej wspólnoty samorządowej 

– zgodnie z zarządzeniem nr 74/2021 Wójta Gminy Wilkowice z dnia 26 marca 2021 roku na 
stanowisko Zastępcy Wójta Gminy Wilkowice został powołany Pan Maciej Mrówka. 

Przewodniczący złożył serdecznie gratulacje powołania na to stanowisko i życzenia wielu sukcesów 
i satysfakcji z realizacji nowej misji samorządowej. Patrząc przez pryzmat dotychczasowego wspólnego 
działania dodał, że będzie to czas intensywnej pracy, która przyniesienie wymierne efekty w rozwoju 
naszej Gminy. 

– poinformował, że wpłynęła petycja o poparcie Rządu Tymczasowej Rady Stanu Narodu 
Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego – przekazano do Komisji Skarg, Wnioksów 
i Petycji, 

– do Rady Gminy wpłynęła również skarga na nienależyte wykonywanie zadań przez niektórych 
dyrektorów naszych placówe oświatowych (brak skrzynek ePUAP) – przekazano do Komisji 
Skarg, Wnioksów i Petycji, 

– 11 marca wpłynęło pismo z informacją o Konkursie Lady D. Województwa Śląskiego im. 
Krystyny Bochenek –  zwrócił się z prośbą do radnych o kontakt z propozycjami kandydatur do 
zgłoszenia z terenu naszej gminy, 

– 24 marca informacja z Regionalnego Ośrodka Kultury w Bielsku-Białej o rozpoczęciu projektu 
„TransEtno – transfer polskich i słowackich tradycji zabawkarskich“, 

Bieżące informacje na temat projektu i jego przebiegu można znaleźć m.in. na stronach 
internetowych www.rok.bielsko.pl oraz www.transetno.eu. 

– 25 marca do wszystkich radnych wpłynęła informacja o zaktualizowanym Programie Serce dla 
Syrii – PRO SYRIA, koordynowany od roku 2017 przez Fundację Templariuszy – z prośbą 
o wsparcie i pomoc w promocji tej akcji.  Przewodniczący dodał, że czeka na informację od 
radnych, co do chęci ewentualnego uczestnictwa w tym programie, 

– wnioske o udzielenie informacji – do Przewodniczącego Rady, 
– pismo dotyczące glifosatu – wnioske o przedstawienie problemu na sesji Rady Gminy oraz 

podjecie działań mających na celu poprawę jakości żywności – prośba o monitorowanie 

http://www.rok.bielsko.pl/
http://www.transetno.eu/
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tematu przez komisję infrastruktury, 
– ponaglenie od mieszkańców sołectwa Bystra dotyczące załatwienia sprawy przez Wójta Gminy 

Wilkowice – ponaglenie przekazano do Wójta przed którym toczy się postępowanie, 
– powiadomienie o sporządzeniu studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy - załącznik nr 13 do protokołu. 
– wpłynęła informacja Wójta z wykonania budżetu za 2020 r. – zostanie przekazana radnym 

w najbliższym czasie, 
– Rada podejmowano apel o dotyczący finansownia Szpitala Pediatrycznego w Bielsku – Białej – 

wpłynęłą odpowiedź m. in. z Ministerstwa Zdrowia, od poseł M. Pępek, 
– Przewodniczący przypomniał o złożeniu oświadczeń majątkowych. Na dzień dzisiejszy 

oświadczenia majątkowe jesteśmy zobowiązani złożyć do 30 kwietnia – póki co nie ma 
przepisów wydłużających ten termin. 

– Przewodnicący podziękował wszystkim za przesłane życzenia świąteczne. 
 
Na zakończenie życzenia świąteczne złożył również Wójt J. Zemanek, jak również Przewodniczący Rady 
M. Kwiatek. 

 
13. Zakończenie. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył posiedzenie. 

 

     Przewodniczący 
       Rada Gminy Wilkowice 

 

Przygotował(a):  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 
 

Szczegółowy przebieg Sesji, w tym treść wystąpień radnych zarejestrowany został na nośniku 
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www.wilkowice.pl, w zakładce „Gmina – Transmisje 
z posiedzeń Rady Gminy” oraz na BIP-ie w zakładce „Rada Gminy – Transmisje z posiedzeń Rady 
Gminy” i stanowi załącznik do protokołu z 30 marca 2021 r. 
 
Do w/w protokołu załączone są również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikające 
z porządku obrad. 

 
 


